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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł Nr XXXVI/2013 

z  sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  25 września 2013 r. 
         

           Na 15 radnych na sesji RG obecni byli wszyscy radni.  

Ponadto udział w sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

3. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

4. Artur Skotarczak – Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki komunalnej w UG 

Zwierzyn   

5. Małgorzata Szeligiewicz  – Zastępca Dyrektora ZPO w Zwierzynie 

6. Marek Szeligiewicz – Dyrektor PSP w Gościmcu 

7. Anna Łapińska – Dyrektor ZPO w Górkach Noteckich 

8. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XXXVI zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie   międzysesyjnym. 

6. Informacja dyrektorów szkół o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku 

szkolnym 2012/2013. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania sołtysów. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad  nabywania i zbywania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata, 

b) zatwierdzenia wniosków pokontrolnych  Komisji Rewizyjnej z kontroli dokonanej 

w zakresie wykorzystania środków finansowych na dokształcanie i doskonalenie 

nauczycieli w placówkach oświatowych na terenie Gminy Zwierzyn w 2013r. 

c) zmiany uchwały budżetowej na 2013r. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

 

1. Otwarcie XXXVI zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 10
05 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad 

obecnych jest 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodnicząca RG powitała radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na 
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sesję mieszkańców gminy. 

 

Na sale obrad o godz.10
07 

przybył radny Edward Podsiadło. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad XXXVI 

zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są propozycje 

odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  

 

Na sale obrad o godz.10
09 

przybyła radna  Leokadia Leśniewska 

 

Nie zgłoszono zmian porządku obrad. Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

zaproponowany porządek obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radny Wojciech Rojek zgłosił formalny wniosek dot. przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. Za 

przyjęciem wniosku radnego  Wojciecha Rojek głosowało 15 radnych. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 

okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję.  

 

Radny Edward Podsiadło zadał pytanie - czy coś wiadome jest na temat  nowych przepisów 

dotyczących melioracji, gdyż od przyszłego roku melioracja ma być zadaniem gminy.  

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odpowiedział, że nie ma jeszcze przepisów 

wykonawczych w tej sprawie, wobec czego gospodarka wodna prowadzona jest na podstawie 

obecnie obowiązujących aktów prawnych. Lubuski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych  

w br. ma przekonserwować 60% kanałów głównych. Na terenie naszej gminy, obecnie  

zauważa się większe zainteresowanie rolników w związku z utrzymaniem rowów 

szczegółowych. Na własny koszt wynajmują firmę i czyszczą mechanicznie rowy 

szczegółowe.   

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4.  

  

5.  Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

      w okresie międzysesyjnym. 

 

            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 
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Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, że ostatnio na łamach zwierzyneckich ukazało się 

oświadczenie podpisane jako Radni Gminy Zwierzyn, zapytał czy coś jest wiadome  na ten 

temat.     

 

Radna Leokadia Leśniewska poinformowała, że sprawa dotyczy anonimu, odczytanego na 

poprzedniej sesji. Uznała, że powinno ukazać się w tej sprawie oświadczenie wyjaśniające. 

Stwierdziła, że anonim w ogóle nie powinien być rozpatrywany. 

 

Radny Mirosław Gniewczyński powiedział: „ja się poczułem, że nie jestem Radnym Gminy 

Zwierzyn, ponieważ pod tym się nie podpisywałem i nie podpisze się. Po pierwsze, jeżeli coś 

jest w imieniu RG, to jest to przedstawiane na początku na sesji RG i jest to przegłosowywane 

i wtedy jest to upubliczniane. To jest zapis prawny który został złamany, drugi zapis prawny 

taki jest, że z anonimami należy się zapoznać i zostawić bez rozpatrzenia, rozpatrzyć bez 

rozpatrzenia, tak to jest dosłownie w orzeczeniach sądowych prawnych to zrobione, z czego 

korzystają Urzędy Skarbowe, oni drążą to, my nie musimy drążyć. Po trzecie, jeżeli Rada 

Gminy będzie zajmowała się polemiką z anonimami to proszę sobie wyobrazić Wysoka Rado, 

jeżeli jakiś współczesny przysłowiowy „gall anonim” upubliczni, że Radni Gminy Zwierzyn 

to wariaci to co my zrobimy, pójdziemy do psychiatry się zbadać i upublicznić swoje 

oświadczenia czy zaświadczenia od lekarza że jesteśmy zdrowi, czy my naprawdę nie mamy 

innych problemów. Jeżeli ktoś zdobył się na to, że uważał że to jest niesłuszny zarzut, to 

proszę teraz o sprostowanie w następnym wydaniu łamów zwierzyneckich kto był autorem, 

bo ja wtedy jeżeli tego nie będzie ja napiszę ten artykuł”.  

 

Radny Wojciech Rojek stwierdził, że to co się ukazało w gazecie było napisane spontanicznie 

jako odpowiedź na anonim. Jeśli radny Mirosław Gniewczyński nie podpisuje się pod 

ukazanym artykułem w gazecie, to należałoby napisać notatkę do łamów zwierzynieckich.   

Wskazał, że tylko jednej osobie nie pasuje ten zapis. Dodał, że na słowa radnego Mirosława 

Gniewczyńskiego „reaguje tylko i wyłącznie oburzeniem”. 

 

Radny Mirosław Gniewczyński poinformował, że  przed rozpoczęciem sesji zrobił 

rozeznanie, pytając się radnych czy zapoznali się z artykułem. Radni potwierdzili, że nie 

zapoznali się z oświadczeniem, w związku z czym nie jest jedyną osobą. Wyrażając swoje 

zdanie poinformował, że oświadczenie przed ukazaniem się w gazecie powinno być 

przedstawione i zaakceptowane na sesji. Zażądał, aby nazwiska osób, które się pod tym 

podpisują, umieścić pod oświadczeniem.  

 

Radny Wojciech Rojek stwierdził, że zgadza się z treścią ukazanego oświadczenia w łamach 

zwierzyneckich, które zawiera całą prawdę. 

 

Przewodnicząca Stefania Sierocińska wskazała, że jeśli cokolwiek ukazuje się w gazecie np. 

artykuł pod którym podpisują się Radni Gminy, to wszyscy radni przed jego  ukazaniem 

powinni się z tym zapoznać. Musi wpłynąć do biura Rady z adnotacją,  że taki artykuł ukaże 

się w gazecie  i dopiero po jego zapoznaniu, podpisują się wszyscy radni. Radni, którzy nie 

zapoznali się z pismem mogą mieć żal i słusznie. Poprosiła o dokonanie sprostowania 

informacji w gazecie. Sprostowany artykuł powinien znaleźć się w biurze rady. 

 

Radna Leokadia Leśniewska przyznała, że w sprawie nie do końca dopełniono formalności. 

Przeprosiła za zaistniałą sytuację.  
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Radny Wojciech Rojek zapytał, czy list anonimowy skierowany był do biura Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

Przewodnicząca Stefania Sierocińska odpowiedziała, że skierowany był do Przewodniczącej 

Rady Gminy Zwierzyn na adres domowy. Jednocześnie wyjaśniła, że list odczytany na 

poprzedniej sesji podpisany przez mieszkańców, którzy wykupili lokale dotyczył projektu 

uchwały. Poinformowała, że nie zdarzyło się żeby ukazało się w gazecie coś czego nie było 

na sesji Rady Gminy Zwierzyn.  

 

Stefania Sierocińska Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 5.  

 

6. Informacja dyrektorów szkół o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku 

szkolnym 2012/2013. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG  stwierdziła, że informację dyrektorów szkół o 

wynikach nauczania i osiągnięcia uczniów w roku szkolnym 2012/2013,  otrzymali wszyscy 

radni wraz z materiałami na sesję do zapoznania się. 

 

 Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Radny Tomasz Pajtel zapytał czy w placówkach istnieje plan naprawczy, zmieniający system 

nauczania. 

 

Dyrektor PSP w Gościmcu- Marek Szeligiewicz odpowiadając na pytanie poinformował, że 

w ubiegłym roku jak i w bieżącym, szkoła podstawowa ma program poprawy efektywności 

kształcenia. Dokładane są wszelkie starania aby osiągnąć jak najlepszy rezultat.  Przedstawił 

podejmowane działania poprawiające poziom nauczania. We wrześniu rozpoczyna się plan 

naprawczy. Dla uczniów zorganizowano przy pomocy Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej  cztery zajęcia warsztatowe: jak efektywnie się uczyć, jak poradzić sobie ze 

stresem i spotkania warsztatowe dla rodziców. Wynik nauczania i osiągnięcia uczniów nie są 

tylko wynikiem, jest konsekwencją pracy nauczycieli, uczniów i dyrektora ale również 

wynikiem dzięki zaangażowaniu i pracy rodziców. 

 

Radny Zdzisław Czajka zapytał czy stosowane są egzaminy próbne.  

 

Dyrektor ZPO w Górkach Noteckich Anna Łapińska odpowiedziała, że we wszystkich 

szkołach  stosowane są wszelkie jakie tylko możliwe egzaminy próbne. Również 

organizowane są dzięki pomocy Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Strzelcach 

Krajeńskich zajęcia dotyczące walki ze stresem.  

Wskazała na niski wynik w szkole (sprawdzian szóstoklasisty) uzasadniając specyficznym 

rocznikiem ze względu na połowę uczniów z opinią poradni, dwójka z autyzmem i z 

orzeczeniami lekarskimi o ciężkiej chorobie. Pani Dyrektor omówiła działania podejmowane 

w celu poprawy efektywności nauczania. Organizowane są zajęcia warsztatowe dla uczniów, 

zajęcia praktyczne w terenie dzięki współpracy z Nadleśnictwem w Strzelcach Krajeńskich, 

dodatkowe zajęcia blokowe dla uczniów przygotowujących się do egzaminów zewnętrznych 

realizowanych w ramach art. 42 Karty Nauczyciela.           

 

Zastępca Dyrektora ZPO w Zwierzynie Małgorzata Szeligiewicz  odniosła się do wyników 

nauczania stwierdzając, że są one na tym samym poziome co w ubiegłym roku. Jest to wynik 

średni. Pracujemy, ażeby uczniowie osiągali lepsze wyniki. W tym roku powstał program 
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poprawy efektywności kształcenia, który zakłada m.in. dodatkowe godziny nauczania, zajęcia 

wyrównawcze, zajęcia z projektów. Dokładane są wszelkie starania aby wynik efektywności 

nauczania był coraz lepszy.  

 

Radny Zdzisław Czajka zapytał czy nie ma problemów z kadrą nauczycielską. 

 

Zastępca Dyrektora ZPO w Zwierzynie Małgorzata Szeligiewicz odpowiedziała, że są 

nauczyciele którzy w przyszłym roku odejdą na emeryturę. W kwestii nauczyciela chemii  

jest Pani, która obecnie uczy biologii i  podjęła studia podyplomowe w zakresie chemii. 

Obecnie nauczyciele są na etapie zdobywania nowych kwalifikacji zawodowych.  

 

Radny Mirosław Gniewczyński powiedział: „przez wiele, wiele lat zawsze na sesjach Rady 

Gminy był to taki standardowy punkt odnośnie zapoznania się z wynikami nauczania w 

poszczególnych szkołach z terenu naszej gminy Zwierzyn. Na niektórych sesjach byli 

również i rodzice. Zawsze trzeba przyznać, że na wynik składa się wiele czynników: to są 

nauczyciele, to są uczniowie ich zakres intelektualny, ich stan zaangażowania w naukę w 

zdobywaniu wiedzy, to są rodzice, którzy również powinni kontrolować wyniki nauczania nie 

tylko przychodząc albo nie przychodząc na wywiadówki, ale systematycznie zaglądając od 

czasu do czasu w zeszyt czy coś jest zadane, czy nie jest zadane, jakie są zalecenia, żywy 

kontakt z nauczycielem gdzie w danym przedmiocie występują problemy i na ten wynik 

pracuje również i organ prowadzący Rada Gminy. Tak jak tutaj wysłuchaliśmy informacji z 

ust dyrektorów szkół i popatrząc na wyniki, kadra praktycznie nam się przez ileś lat nie 

zmienia, jest prawie że ta sama. Popatrzmy na wyniki, czyli kadra która cały czas wie jak 

nauczać a nawet bogatsza o doświadczenia tak jak tutaj pan dyrektor Szeligiewicz mówił 

jeszcze wzbogaca, poszerza swoje umiejętności i dąży do jak najlepszego wyniku. Dyrektorzy 

robią wszystko co mogą, czyli też ilość tych godzin dodatkowych i blokowych jest 

przyznawana. Organ prowadzący tutaj jako Rada Gminy również trzeba przyznać, że to też 

zasługuje na uwagę, że raczej mimo tego że oświata. Sama subwencja nam nie wystarcza, 

dokładamy do tego i też nam zależy na tym żeby ci uczniowie ci mieszkańcy naszej gminy 

już na starcie nie byli przekreśleni, żeby oni tą wiedzę zdobywali. Było różnie z tym ale to 

jest fajne. Szanowni państwo, patrząc na wskaźniki z lat poprzednich mówię były różne to też 

w zależności ile tych dzieci w danej klasie jest. Nieliczna klasa, trzech uczniów dwóch 

uczniów zawali całą średnią. Także tutaj nie tylko musimy patrzeć na stronę dyrektorów, 

nauczycieli ale również jak zaangażować tych rodziców żeby dołożyli wszelkich starań, bo 

jest taka moda. Jak córce, synowi nie wychodzą jakieś wyniki nauczania to załatwię mu 

korepetytora. Korepetytor pięknie odrobi lekcje za ucznia, weźmie pieniążki i uczeń nadal nie 

wie jak to zrobić. Tak jest. Nie jest to jedyny i wyodrębniony przykład”.       

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG podziękowała dyrektorom szkół za przygotowanie 

informacji o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku szkolnym 2012/2013. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 6.  

 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński powiedział: „szanowni państwo już praktycznie trzy miesiące 

płacimy za śmieci, póki co do tej pory mieliśmy obowiązki ale też chciałbym uzyskać 

informację jak mamy skutecznie egzekwować swoich praw. Po pierwsze niektórzy przez trzy 

miesiące w różny sposób mieli wywożone te śmieci, niektórzy nie mieli w ogóle wywożone 

śmieci. O terminach wywozów jest ciężko się dowiedzieć, fakt że znalazłem na stronie 
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internetowej, że jakieś tam są terminy. Dodzwonić się do Związku to wygrać główną 

kumulację w lotto, egzekwować dostarczenie śmietników to stwierdziłem, znaczy się 

dzwoniłem dwukrotnie za trzecim razem powiedziałem, że proszę mi o wskazanie drogi jak 

mogę wyegzekwować to że wy tej usługi mi nie świadczycie. Trzecie, no właśnie kiedy już 

będzie normalność, to jest to. Następna sprawa widzę, że na boisku w Górkach już zaczyna 

się coś dziać fajnie, czekam na odpowiedź co z drogą. Już dwa lata praktycznie ta sprawa się 

toczy i dobrze by było w końcu ją załatwić. Następna sprawa to już są wnioski do Starostwa 

nawet na przyszły rok bo wiadomo, że nam odpiszą że będzie robione albo nie będzie robione 

a na pewno napiszą że nie ma środków finansowych na ten rok, droga Górki - Płomykowo 

stan jej jest coraz gorszy wręcz fatalny. Mostek myślę że to sprawa no też trzeba poruszać 

zwiększyć tonaż żeby był przejezdny przez wszystkie te samochody. Następna sprawa są 

suche drzewa nie mówiąc już o konarach ale drzewa wzdłuż tej drogi oraz konary nad ścieżką 

rowerową Górki – Przysieka, było to już kilkakrotnie  przeze mnie poruszane, otrzymałem 

odpowiedzi zawsze, że będzie to robione w roku następnym, no niestety zaczyna się jesień 

wiatry już będą na pewno większe i tylko patrzeć żeby nie było tragedii na tej drodze”. 

 

Wojciech Rojek zapytał czy przed zimą będzie remontowana droga w kierunku Brzezinki. 

 

Zdzisław Czajka: 

wnioskował o zabezpieczenie w budżecie na 2014 rok nakładów na: 

- modernizację oświetlenia, ul. Notecka – dwa  punkty świetlne,  

- ul. Kościelna – cztery punkty świetlne,  

- ul. Leśna – cztery punkty świetlne, 

- naprawę i malowanie przystanków autobusowych, 

- naprawę ogrodzenia cmentarza w Zwierzynie, (wniosek w formie pisemnej w załączeniu do 

protokołu). 
- zwrócił uwagę na duże szkody wyrządzane przez bobry w Sarbiewie, podgryzione drzewa 

oraz wydanie zezwolenia na wycinkę tych drzew z uwagi na zagrożenie bezpieczeństwa,  

- wnioskował o zamieszczenie w gazecie strzeleckiej informacji na temat gospodarki 

odpadami m.in. system dokonywania opłat i termin wpłat z uwagi ma małą świadomość 

społeczną w tym temacie. 

 

Przewodnicząca RG Stefania Sierocińska poinformowała, że zgodnie z Uchwałą w sprawie 

trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej podjętą w dniu 29. 12. 2010 r. wnioski 

radnych mają być składane Wójtowi w terminie do 15 września każdego roku. 

 

Mirosław Gniewczyński poinformował, że jest informacja w ostatnim numerze gazety 

strzeleckiej w łamach zwierzyneckich do 30 września.  

 

 

Urszula Kruszyna pochwaliła  prace wykonane przez osoby pracujące w ramach prac 

społecznie  użytecznych tj. posprzątanie terenu przy stacji PKP w Zwierzynie, jednocześnie 

wnioskując o sukcesywne porządkowanie centrum Zwierzyna przez te osoby (wypróżniać 

kosze na śmieci),  

- wnioskowała o dopilnowanie posprzątania odcinka chodnika przy torach kolejowych                

w Zwierzynie w pobliżu posesji p. Roberta Kani, chodnika naprzeciwko sklepu ABC w 

Zwierzynie, chodnik w okolicach sklepu „lumpeks” poprzez skierowanie pisma do właścicieli 

posesji o zadbanie, posprzątanie chodników ewentualnie skierowanie osób wykonujących 

prace społecznie użyteczne.(Wnioski złożone na piśmie w załączeniu do protokołu). 
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Leokadia Leśniewska wskazała na składowane śmieci na przystanku autobusowym przy 

Noteci,  

- wnioskowała o wykoszenie zarośli przy sadzie p. Budziszewskiego w Gościmcu które 

ograniczają widoczność przy wyjeździe.  

 

Edward Podsiadło zapytał, czy na terenie gminy jest miejsce do składowania gabarytów. 

  

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 7. 

   

 

8. Interpelacje i wnioski sołtysów : 

 

Bożena Sawoch- sołtys wsi Górki Noteckie- złożyła wyjaśnienie w kwestii konkursu na 

najpiękniejszy wieniec dożynkowy na dożynkach gminnych w Zwierzynie. Poinformowała, 

że doszły do niej informacje, że Pani  Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn „zwietrzyła 

aferę”. Oznajmiła, że wieniec  nie był pożyczony, lecz wspólnie zrobiony i wystawiony w 

dwóch miejscowościach. Część prac wykonano w innej miejscowości część w jej domu a 

przede wszystkim elementy wykończeniowe, mieszkańcy to widzieli. Stwierdziła, że nie 

widzieli w tym nic złego, biorąc pod uwagę sytuacje kiedy są kupowane wieńce przez internet 

i są oceniane. Poprosiła o podjęcie decyzji w sprawie nagrody. Według niej wieniec 

zasługiwał na pierwsze miejsce. Powiedziała, że gdyby w prasie nie ukazała się informacja, 

że wieniec był pożyczony, a wspólnie zrobiony nie miałaby miejsca taka sytuacja. 

Poinformowała, o otrzymanym telefonie ze Zwierzyna z obelgami oraz że powinna zwrócić 

pieniądze. 

 

Stefania Sierocińska Przewodnicząca RG w kwestii wyjaśnienia, oznajmiła że sama o tym 

fakcie się dowiedziała i nie rozdmuchiwała sprawy. 
 

Jadwiga Przybyszewska- sołtys wsi Błotno- zapytała w imieniu wszystkich sołtysów czy w 

tym roku należy złożyć ponowny wniosek o podwyżki dla sołtysów czy poprzedni wniosek 

zostanie uwzględniony w budżecie na 2014r. 

 

Dorota Witkiewicz – sołtys wsi Brzezinka- przekazała, że mieszkańcy pytają się o termin 

remontu drogi w Brzezince,  

- zgłosiła połamane barierki na moście koło posesji p. Kowalika, z prośbą o zainteresowanie 

się i zgłoszenie właściwym organom (wniosek kilkakrotnie zgłaszany), 

- wskazała na dziurę w drodze koło posesji p. Gniewczyńskiej, wyrządzoną przez bobry, która 

zagraża bezpieczeństwu ruchu drogowego. 

 

Janusz Lessnau- sołtys wsi Górecko:  

- wnioskował o załatanie dziury na drodze do p. Wróblewskiego. Jest to dziura na poboczu 

drogi, która prawdopodobnie została wypłukana przez wodę. Dziura ta stanowi duże 

zagrożenie dla bezpieczeństwa osób poruszających się tą drogą, 

- poprosił, na wniosek mieszkańców o spowodowanie, aby telefony wykonywane przez 

mieszkańców do SGO5 w Starym Kurowie były odbierane przez tą firmę. Nadmieniam, że 

dodzwonienie się do SGO5 jest równe wygranej w totolotka 

- rolnicy nie mają gdzie składować foli po kiszonce, może można by było wykorzystać na to 

wiatę na terenie mleczarni (wnioski złożone na piśmie), 
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Józef  Podsiadło – sołtys wsi Zwierzyn I- wskazał na gałęzie drzew wychodzące na pas 

drogowy ul. Kurowskiej, które utrudniają ruch drogowy. Wniosek w tej sprawie  był składany 

kilkakrotnie.    

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG o godz. 11
25

 ogłosiła przerwę w obradach sesji,  

 

O godz. 11
37

 Stefania Sierocińska przewodnicząca RG wznowiła obrady. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 8. 

 

9) Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad  nabywania i zbywania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia zasad  nabywania i zbywania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres 

dłuższy niż 3 lata, (opinia nr 156/2013 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Radny Mirosław Gniewczyński  stwierdził, że na poprzednich sesjach Rady Gminy  byliśmy 

informowani, że w innych samorządach są większe bonifikaty na sprzedaż mieszkań niż u 

nas. Nie jesteśmy wyjątkiem.  Złożył, formalny wniosek o odrzucenie uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad  nabywania i zbywania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata.  

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy poinformował, że poniżej 1 700 złotych na rynku 

wtórnym w okolicach nie było sprzedaży mieszkań. Wpływ do budżetu ze sprzedaży mienia 

gminnego przy obecnie obwiązujących cenach z zastosowaniem bonifikat, umożliwiały 

prawidłowe funkcjonowanie budżetu. Po podjęciu tej uchwały, na pewno nie osiągniemy 

zaplanowanych wskaźników na 2013 rok. Dodał, że rozstrzygnięcie w tej sprawie leży po 

stronie do Rady Gminy.  

 

Radna Urszula Kruszyna poprosiła, aby zastępca Wójta Andrzej Wiśniewski podał koszt 

postawienia nowych kominów w lokalach mieszkalnych przy ul. Sportowej. Podobne 

remonty konieczne są w bloku przy ul. Wojska Polskiego 82 oraz w pozostałych domach i 

mieszkaniach będących własnością gminy. Lokatorzy będą pisać o remonty domów, 

mieszkań (remont dachu, kominów, wymiana okien, drzwi) „mieszkania komunalne są w 

opłakanym stanie” w związku z czym gmina poniesie duże wydatki.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG dodała, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zasad  nabywania i zbywania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na 

okres dłuższy niż 3 lata, zapis § 7, ust.2 Przy sprzedaży lokali mieszkalnych na raty (max 5 

rat płatnych raz w roku) stosuje się bonifikatę 20%, stanowić będzie dużą pomoc dla 

kupujących. Do tej pory zapisu takiego nie było. W stosunku do bonifikaty w wysokości 60% 

jest przeciwna.   
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie  

wniosek radnego Mirosława Gniewczyńskiego o odrzucenie projektu uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad  nabywania i zbywania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata. W związku ze złożonym wnioskiem o wykup 

lokalu mieszkalnego przez radną Urszulę Kruszyna, która działa w swoim interesie prawnym, 

zgodnie z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym została wyłączona z głosowania. 

 

 Za odrzuceniem projektu uchwały głosowało 5 radnych (Renata Wąsik, Jacek Warchał, 

Mirosław Gniewczyński, Maria Rachańska, Stefania Sierocińska), przeciw 9 radnych. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, że na sali obrad jest 15 radnych. Udział 

w głosowaniu wzięło 14 radnych (radna Urszula Kruszyna została wyłączona z głosowania 

zgodnie z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym). Za przyjęciem projektu uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie określenia zasad  nabywania i zbywania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata głosowało 9 radnych, przeciw było 5 radnych 

(Renata Wąsik, Jacek Warchał, Mirosław Gniewczyński, Maria Rachańska, Stefania 

Sierocińska). Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXVI/177/2013. (Uchwała w załączeniu 

do protokołu). 

 

 

b) zatwierdzenia wniosków pokontrolnych  Komisji Rewizyjnej z kontroli dokonanej w 

zakresie wykorzystania środków finansowych na dokształcanie i doskonalenie 

nauczycieli w placówkach oświatowych na terenie Gminy Zwierzyn w 2013r. 

 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję.  

 

Radny Mirosław Gniewczyński zapytał na jakie przepisy prawne powoływała się Komisja 

Rewizyjna i jakie artykuły zostały naruszone. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zwróciła uwagę, że w sprawozdaniu Komisji 

Rewizyjnej z dnia  10.09.2013r.w pkt. 3 należy słowo „nadzorujący” poprawić na 

„prowadzący” 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Zdzisław Czajka- odpowiadając na pytanie 

poinformował, że sprawozdanie Komisji Rewizyjnej sporządzono na podstawie § 6 pkt.1 – 3 

Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 29 marca 2002r. w sprawie 

sposobu podziału środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli pomiędzy 

budżety poszczególnych wojewodów, form doskonalenia zawodowego dofinansowywanych 

ze środków wyodrębnionych w budżetach organów prowadzących szkoły, wojewodów, 

ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania oraz szczegółowych kryteriów i trybu 

przyznawania tych środków (Dz. U. Nr 46, poz. 430).  

 

Radny Mirosław Gniewczyński powiedział:- „to są rozporządzenia, to są akty prawne, które 

zobowiązują i proszę mi powiedzieć teraz taka sytuacja była ostatnio, świeża w szkole w 

Górkach-Pani od informatyki - w sile wieku- młoda osoba- przynosi orzeczenie, że ma 

nowotwora- w grudniu. Powinno być zgodnie z tym rozporządzeniem do 30 listopada 

zgłoszone, że kogoś możemy wysłać na studia, na szkolenie. Następna sprawa to prosiłbym 

też zwrócić uwagę na sytuację jaka jest w oświacie. Coraz więcej nauczycieli jest bez pracy, 

wykwalifikowanych, wykształconych, którzy już ponieśli jakieś tam wydatki, koszty 
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związane ze zdobywaniem wykształcenia- oni są do wzięcia od dziś-tak - w większości - i 

teraz czy bardziej się opłaca organowi wydać pieniążki na dokształcanie, gdzie się okaże,  że 

np. ta Pani po roku czasu czy po pół roku nie w pracy, mają nowotwory  są wycinane, mają 

szczęście, przychodzą  po 6-8 miesiącach- tak- do pracy, ona przyjdzie, znowu ktoś jeszcze 

nawet nie zdąży skończyć tych studiów i okaże się że zostanie bez nadgodzin, czy zdaniem 

Komisji Rewizyjnej ta wersja trzymania się ściśle i wyłącznie rozporządzenia  przynosi 

zdaniem Komisji korzyści ekonomiczne dla budżetu gminy”. 

  

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG udzielając odpowiedzi stwierdziła, że wieloletnie 

plany dokształcania i doskonalenia nauczycieli sporządzane są przez dyrektorów. Dyrektor 

odpowiada za politykę kadrową. Musi mieć również zaplanowany budżet. Osoby, które chcą 

się dokształcać dokonują zgłoszenia dyrektorowi szkoły, który planuje w danym roku że 

osoba może doskonalić się w określonym kierunku potrzebnym dla szkoły. Natomiast 

choroby nikt sobie nie planuje jest to zdarzenie losowe. W każdym zakładzie pracy w sytuacji 

dłużej nieobecności pracownika, pracodawca szuka na ten okres zastępstwa, na to nikt nie ma 

wpływu. Kierownik GZOPO na podstawie umotywowanych wniosków dyrektorów o 

dokształcanie planuje w budżecie odpowiednią kwotę na ten cel. Jest określony pułap 

procentowy na dokształcanie i doskonalenie nauczycieli.   

 

Radny Zdzisław Czajka stwierdził, że nauczyciele chcą się dokształcać, tylko niekiedy nie w 

tych kierunkach które są potrzebne. W karcie nauczyciela są też obowiązki nie tylko 

przywileje. Nauczyciel musi podnosić swoje kwalifikacje zawodowe zgodnie z ustawą. 

Dyrektor musi wykorzystać kwalifikacje nauczyciela w bieżącej pracy szkoły. 

 

Radny Mirosław Gniewczyński podsumowując stwierdził, że nie wyobraża sobie polonistę 

dokształcającego się z zakresu fizyki.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG wskazała, że kadra nauczycielska zatrudniona w 

szkole podnosi awans zawodowy. Dyrektor gwarantuje nauczycielowi zatwierdzony zakres 

dokształcania w ciągu stażu w czasie zdobywania awansu zawodowego. W przypadku kiedy 

dyrektorowi nie odpowiada kierunek dokształcania, nie zostanie on sfinansowany przez 

dyrektora. Wieloletnie plany dokształcania są bardzo przydatne w pracy dyrektora szkoły.  

 

Radny Wojciech Rojek zapytał, czy dyrektorzy szkół konsultują z Wójtem kto ma zostać 

wysłany na studia i kto dostanie dofinansowanie  w związku z podnoszeniem kwalifikacji.  

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odpowiadając na pytanie poinformował, że tematyka 

dokształcania, podnoszenia kwalifikacji zawodowych nauczycieli jest uzgadniana, omawiana 

wspólnie z wójtem gminy i sekretarzem Andrzejem Wiśniewskim. Wyraził swój podziw dla 

dyrekcji poszczególnych szkół za odpowiednie zarządzanie, wkład pracy.  

 

Radny Zdzisław Czajka podsumowując poinformował, że w ciągu roku organizowane są dwa 

spotkania celem zaopiniowania wniosków poszczególnych szkół. W skład komisji wchodzi 

przedstawiciel Urzędu Gminy Zwierzyn, dyrektorzy szkół i kierownik Gminnego Zespołu 

Obsługi Placówek Oświatowych.  

 

Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję. Stwierdziła, że na sali obrad obecnych jest 15 

radnych. Poddała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosków pokontrolnych  

Komisji Rewizyjnej z kontroli dokonanej w zakresie wykorzystania środków finansowych na 

dokształcanie i doskonalenie nauczycieli w placówkach oświatowych na terenie Gminy 
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Zwierzyn w 2013r. pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XXXVI/178/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

c) zmiany uchwały budżetowej na 2013r.,  

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2013 rok (opinia nr 157/2013 w załączeniu do protokołu). 

 

O godz. 12
17

 salę obrad opuścił Radny Wojciech Rojek 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję. Stwierdziła, że na sali obrad 

obecnych jest 14 radnych. Poddała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

na 2013 r. pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XXXVI/179/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

 

10 .Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy i  Artur Skotarczak Inspektor ds. ochrony środowiska i 

gospodarki komunalnej w UG Zwierzyn udzielili odpowiedzi na wnioski radnych i sołtysów  

informując, że:  

Artur Skotarczak poinformował, że dokonał inwentaryzacji drzew, po czym  został 

skierowany wniosek do Starostwa Powiatowego o wycinkę drzew rosnących na drodze 

gminnej koło boiska w Górkach Noteckich. Starosta Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego, 

skierował sprawę do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Gorzowie 

Wielkopolskim, który sprawę wycinki drzew zakwalifikował do inwestycji wpływającej 

znacząco na środowisko. W związku z tym konieczne jest zlecenie wykonania dokumentacji 

do wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach. 

 

Mirosław Gniewczyński zasugerował, że można by było przesunąć się o 2 metry w stronę 

boiska i wówczas nie będzie konieczności usuwania drzew.  

 

Artur Skotarczak stwierdził, że może być tak, że nakłady poniesione na sporządzenie 

dokumentacji  przewyższą koszty wycinki drzew.  

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy konkludując stwierdził, że należałoby ten problem  

jeszcze dobrze przeanalizować, przedyskutować aby podjąć stosowną decyzję. 

 

W dalszej części odpowiedzi na wnioski radnych i sołtysów udzielił Eugeniusz Krzyżanowski 

wójt gminy informując, że: 

-  wszystkie wnioski kierowane do Starostwa Powiatowego i Zarządu Dróg Wojewódzkich 

zostaną uwzględnione we wniosku do budżetu na rok 2014 który zostanie skierowany wg 

właściwości,  

- do wykorzystania, na bieżące utrzymanie dróg gminnych została nie duża kwota, dlatego 

mogą być zrobione tylko najpilniejsze drogi,  
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- ze względu na brak środków finansowych, prace przy ogrodzeniu na cmentarzu w 

Zwierzynie zostały wstrzymane, 

- na usunięcie drzew przy jeziorze Glinianka w Sarbiewie wymagana jest zgoda właściciela 

nieruchomości tj. Agencji Nieruchomości Rolnych, która za pozyskany m
2
 drzewa nalicza 

wysoką opłatę,  

- wyczyszczenie terenu przy stacji PKP w ramach programu prac społecznie użytecznych, to 

zasługa zaangażowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,  

-śmieci na przystanku autobusowym w Gościmcu zostały uprzątnięte,  

- zarośla przy drodze w Gościmcu znajdują się na działce prywatnej,  

- na terenie naszej gminy  nie mamy jeszcze Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych (PSZOK), w przyszłości planowany jest w Górkach Noteckich na wysypisku 

odpadów. Docelowo najbliższym punktem zbiórki gabarytów jest PSZOK na oczyszczalni w 

Starym Kurowie, 

- wniosek sołtysów o podwyżki zostanie uwzględniony w budżecie na 2014 rok, 

- zdewastowane barierki  na mostku w Brzezince, należałoby zlecić i pospawać, 

- na następną sesję RG, zaprosimy Kierownika Związku Celowego w Starym Kurowie oraz 

przedstawiciela firmy TEW Gospodarowanie Odpadami, którzy są władni odpowiedzieć na 

Państwa pytania w zakresie gospodarki odpadami.   

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG prosiła o wypełnienie ankiety znajdującej się w 

biurze rady, na temat zmian i kierunków przyszłych działań w zakresie ochrony przyrody i 

gospodarki w Lasach Państwowych. Do tej pory nikt się nie zgłosił a do końca września  jest 

termin. Poinformowała, że: 

- otrzymaliśmy od grafika projekt herbu – dwie wersje, projekt flagi (projekty zostały 

przedstawione,  wyświetlone na projektorze). Prace nad herbem i flagą zostały zakończone, 

jeśli nie będzie poprawek projekty zostaną przesłane do Ministerstwa Administracji i 

Cyfryzacji do komisji heraldycznej o zaopiniowanie,  

- 18 września br. odbyło się seminarium w Zielonej Górze na temat planowania 

przestrzennego w gminie, realizacja ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 

w którym uczestniczył radny Jacek Podsiadło,  

-  następna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się 23 października 2013r., 

 

 

12) Zamknięcie XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

Stefania Sierocińska o godzinie 12
50

 zamknęła obrady XXXVI zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 
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